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Vážení spoluobčané městyse České Heřmanice, 
 

 

koronavirus, který postihl celý svět, vyčerpává zdroje celé 

společnosti a omezuje společenské akce a aktivity organizované městysem 

České Heřmanice nebo i SDH Chotěšiny. 

Vzpomeňme si na rodáky Chotěšin, které napadlo obnovit činnost SDH 

Chotěšiny. Za pomoci starosty Pavla Eliáše došlo k nové registraci a na úvodní 

valné hromadě jsme evidovali 15 členů. Městys pomohl vybavit soutěžní 

družstvo materiálním zajištěním a poté se zúčastnit okrskových soutěží 

v Netřebech a Českých Heřmanicích, s poměrně dobrými výsledky. 

Následovalo např. pálení čarodějnic, dětský den, začátek a konec 

prázdnin, zpívání u vánočního stromečku, Silvestr, různé hody. V Chotěšinách 

se také konalo výjezdní zasedání zastupitelstva městyse České Heřmanice. 

Musím pochválit občany Chotěšin, zvláště důchodce, za to, jak se s 

radostí zapojili do obnoveného společenského života a Chotěšiny začaly opět 

žít. Perfektní je i spolupráce s občany, kteří se přistěhovali a našli zde zázemí 

pro rodinný život. Úkolem zastupitelstva je vytvářet podmínky pro další rozvoj 

bydlení.  

Jistě jste poznali, kdo tato slova píše, zastupitel z Chotěšin a Chotěšinek. 

A co bych chtěl ještě pro nás zajistit (co se podařilo, zhodnotíte sami):   

--dokončit přestavbu sálu hasičárny  

--do prostoru u hasičárny postavit dřevěný domek pro jarní – podzimní akce 

--zorganizovat v roce 2022 masopust pro místní část Chotěšiny 

--zajistit podmínky pro nové zájemce o bydlení 

--do prostoru odpadových kontejnerů instalovat přístřeší, pro lepší vzhled 

--vylepšit stav zeleně, vysázet vhodné kultury podle návrhu občanů Chotěšin 

 --kompletně opravit silnici Chotěšiny – Chotěšinky ii 

Pokud ještě někdo neviděl krásnou dřevěnou sochu svatého Floriána, tak 

je umístěna na sále hasičárny.  

Dále uvádím, že v nejbližší době postavíme dřevěný domek, většinou 

vlastními silami, a na konané akce u tohoto domku se jistě již všichni těšíme. 

V Chotěšinách se rodí noví občánci, což nás zavazuje k dalším aktivitám. 

Budu velmi rád za vaše návrhy a zveme mezi sebe všechny, kteří ještě nejsou 

členy SDH a svým umem mohou přispět k rozvoji naší místní části.  

Naším hlavním cílem je především vytvoření dobrých vzájemných vztahů 

a důvěřovat si. 

Přeji hlavně zdraví, spokojenost a brzký návrat do normálního života. 

 

  Jaroslav Lichtenberk 
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Paměť 
 

 K nejúžasnějším a nejtajemnějším schopnostem člověka patří paměť. 

Pamětí jsou obdařeni i ostatní živočichové, jen na nižší úrovni.  Paměť je 

schopnost centrální nervové soustavy uchovávat a používat informace o 

předchozích zkušenostech. Probíhá ve třech krocích – vštěpování, 

uchování a vybavení.  

Čím více smyslů je 

zapojeno do zpracování 

informace, tím snadněji a 

lépe se uchová. 

Psychologové prokázali, 

že člověk si pamatuje 

10% toho, co četl, 20% co 

slyšel, 30% co viděl, 70% 

z toho co řekl a 90% co 

dělal. Zapomínání je 

způsobeno vyhasínáním 

nervových spojení 

nedostatečně uložených 

informací. /Wikipedie/ 

Zapomenout vědomě vše 

není snadné – snad ani 

možné.  

 Národy i jednotlivci 

uchovávají v paměti 

důležité historické 

události a periodicky si je 

připomínají. Vzpomínáme 

na události radostné, 

slavné, hrdinné, ale i na 

smutné, ponižující, 

tragické. Celosvětově si 

připomínáme Vánoce, Nový rok, ukončení II. světové války a jiné. Národy 

vzpomínají na vznik státu, nejslavnější období, ale i pokoření, ztrátu 

suverenity. Náš městys za nedlouho vzpomene 800 let od první písemné 

zmínky, před dvaceti lety vzpomenul na pětisté výročí povýšení na 

městečko, před deseti lety na zničující povodeň roku 1310. Každoročně 

Rudá věž smrti (Wikipedie) 
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25. července si při pouti připomíná svého patrona Jakuba. Rodiny 

každoročně slaví narozeniny svých členů, dosažené úspěchy, ale 

vzpomínají i na tragické události, které ovlivnily život rodu. 

  Jsou však i události, na které by jakékoliv společenství rádo 

zapomnělo a vytěsnilo je ze své paměti. Letošní rok uplyne 70 let od 

vykonstruovaných soudních procesů s občany Heřmanic a okolních obcí, 

které dramaticky a tragicky ovlivnily životy mnoha rodin. Loňská veřejná 

vzpomínka na justiční vraždu Milady Horákové inspirovala vzpomínku na 

naše spoluobčany, kteří ve stejné době (před sedmdesáti lety) byli 

odsouzeni k mnohaletým trestům odnětí svobody za činy, které se v době 

demokracie a plurality názorů jeví jako nemožné, neuvěřitelné, 

patologické. K odsouzení stačil odlišný názor, kontakt s osobou jiného 

pohledu na svět, sousedská výpomoc osobě takto označené. K odsouzení 

stačilo půjčit peníze, poskytnout nocleh, neoznámit (neudat bezpečnosti) 

hledanou příbuznou osobu. Roky strávené v uranových dolech, 

kamenolomech, samotkách věznic, spolu s propadnutím veškerého 

majetku a ztrátou občanských práv jsou dodnes mementem všem, kteří 

pochybují o hodnotách demokracie, svobody, státní suverenitě, pluralitě 

názorů, osobní odpovědnosti či základních lidských právech. I když 

postižené rodiny nemluvily o utrpení té doby, měla by společnost vědět o 

nedávné historii svého kraje s jejími úspěchy i selháními. Dostupných 

publikací, dokumentů a autentických záznamů je mnoho.  

Nespravedlivě odsouzených, vězněných a následně rehabilitovaných 

bylo jen v Českých Heřmanicích a nejbližším okolí dvacet. V této jedné 

kauze byly vyměřeny tresty v souhrnné výši cca 170 let v žalářích Mírov, 

Leopoldov, Pankrác, v uranových dolech Jáchymov, Příbram…  

 Jedno nepřesné, a hlavně zavádějící rčení praví, že historii píší 

vítězové. Vyspělá společnost by neměla dopustit, aby tomu tak bylo. 

Historii tvoří pravdivé události bez ohledu, kterým směrem se v 

následující době společnost vydá. A tak by měla být i zaznamenána a 

vnímána bez ohledu na činy hrdinné či ostudné.  

Fotografie připomíná „Rudou věž smrti“ (památka UNESCO Krušné 

hory) - kde v padesátých letech pracovali bez jakýchkoliv ochranných 

prostředků političtí vězni na konečné úpravě uranové rudy odvážené do 

SSSR.  

                                                                                                                                   

-jc- 
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Konečně se můžeme zase potkávat 
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Zprávičky ze školy a školičky 
 

12. dubna jsme se vrátili z distanční výuky (přes počítač) opět k prezenční 

výuce (osobní přítomnost ve škole). Čekaly nás testy na Covid 19, nejprve 2x 

týdně, nyní 1x týdně. Postupně jsme „zajeli“ do starých kolejí. Co jsme ale 

nemohli, byl tělocvik a hudební výchova. Vlivem postupného uvolňování už 

můžeme cvičit, ale zpívat nám stále nepovolili, škoda, protože hudebka děti 

baví. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Abychom dětem trochu zpestřili školní výuku, pozvali jsme k nám na 

školní zahradu pana Davida Andrše a s ním si užili hodinu bubnování na 

cokoliv – plastové barely, staré hrnce, chrastítka z plechovek, paličky 

z tenisových míčků….  super. 

Navštívil nás také  

kouzelník Jiří Krejčí.  

Možná se uskuteční i 

výlet – ale to je zatím 

překvapení.  

V dubnu jsme v naší 

škole přivítali předškoláky – 

Rozitku, Anežku, Stázku, 

Danečka, Krisťu, Damču a 

Káju. Připravené úkoly všichni 

splnili na jedničku a v září se 

na ně budeme těšit.  

S blížícím se koncem 
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školního roku všichni finišujeme, abychom vše zvládli dokončit. No a za 

odměnu nás budou čekat dva měsíce zaslouženého odpočinku. Tak ještě popřát 

si hodně sluníčka a v září zase na viděnou u nás ve školičce       

Krásné léto i dovolenou přejeme vám všem.        

                            -jk- 
 

TJ Sokol České Heřmanice 

Zdravíme všechny příznivce sportu. Vzhledem k opatření jsme museli 

zrušit naše další plánované akce, to se dotklo čarodějnic, a i druhého termínu 

Valné hromady, který měl být 14. 5. 2021. Nový termín Valné hromady je 

stanoven na 10. 9. 2021 na fotbalovém hřišti. Sledujte, prosím, naše stránky a 

facebook, kde nejdete nejaktuálnější informace.   

Od konce dubna jsme konečně mohli začít sportovat, pouze ve 

venkovních prostorách a za podmínek dodržení všech vládních opatření.  

RESTARTUJME FOTBAL DĚTÍ – 

pod vedením zkušených trenéru se 

začali hýbat i nejmenší členové 

Sokola. Chodí trénovat pondělí a 

čtvrtek od 17:00. Děti jsou 

rozděleny do tří kategorii – 

Bambiny, mladší přípravka a starší 

přípravka.  Během června je čeká 

několik přípravných turnajů, o 

kterých budeme informovat.   

Ve středu a v pátek od 18:00 

můžete na hřišti vídat naše fotbalisty.  Pilně se připravují na nastávající sezonu 

a věří, že ji taky celou odehrají. Během června sehrají několik přátelských 

utkání, samozřejmě taky včas zveřejníme.  

 

Plánované akce TJ Sokol     

27.6.2021 Dětský den + Zahájení prázdnin  

24.7.2021 Fotbalová pouť        

                   -km- 
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Hasičské zprávy 

 
Po uvolnění vládních opatření 

jsme začali trénovat s oběma 

družstvy (mladších i starších žáků) 

jednotlivé požární disciplíny pro 

okresní kolo hry Plamen. Jednalo 

se tedy o nácvik požárního útoku, 

štafet 4x60 a dvojičky. I přes 

nepřízeň počasí jsme přípravě 

věnovali poslední tři týdny, vždy ve 

středu a v neděli. Na základě rčení 

těžko na cvičišti, lehko na bojišti 

jsme nehleděli na občasné přeháňky a všudypřítomné chladné teploty a naplno 

se věnovali přípravám. Den D nastal v sobotu 29.5. v Mladkově, kam jsme 

odjeli se staršími dětmi 

zúčastnit se okresního 

kola hry PLAMEN. 

Vzhledem 

k epidemiologické 

situaci nám bylo 

vytvořeno „soutěžní 

okno“, abychom se co 

nejméně potkávali 

s ostatními 

soutěžícími. Už od 

rána jsme tušili, že se počasí asi neumoudří, přesto nás na místě překvapilo 

několik intenzivních přeháněk střídaných paprsky slunce    v asi 20minutových 

intervalech. Času nebylo 

nazbyt, tedy postupně 

jsme nastoupili do 

štafety dvojiček (2 

družstva), štafety 4x60 

m (2 družstva) a 

požárního útoku (2 

pokusy). Snažili jsme se 

navázat na velmi dobrý 

výsledek podzimního 

branného závodu, kde 

jsme se umístili na 

krásném 13. místě ze 40 
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soutěžících. Bohužel v Mladkově se nám nedařilo dle představ a skončili jsme 

na celkovém 22. místě ze 40 soutěžních družstev. Oproti loňskému roku jsme se 

však posunuli o pět míst dopředu. 

To samé, ovšem s družstvem mladších žáků, nás čeká opět v Mladkově 

v pátek 25.6. Doufejme, že se nám podaří i zde navázat na pozitivní přístup 

starších žáků, tedy dovést i naše menší cvičence ve zdraví k pěknému výsledku. 

Výhledově také plánujeme zorganizovat nějaký výlet do blízkého okolí, 

poznat krásy našeho kraje. 

Děkuji všem vedoucím, dětem i rodičům za trpělivost a pozitivní přístup. 

-mš- 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V současné době probíhá rozsáhlá rekonstrukce hasičské zbrojnice. 

V obou společenských místnostech v prvním patře se renovuje elektroinstalace. 

Stropy budou zateplené a osazené kazetami. Provádí se natažení stěn novými 

omítkami.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         -př- 

Svátek sv. Floriána s tradičními bramborákovými hody oslavíme 

v pátek 25. 6. od 18.00 hod. u hasičské zbrojnice. 
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Ukliďme Česko – Ukliďme České Heřmanice 
 

Koncem března proběhla tradiční akce Ukliďme Česko trochu 

netradičním způsobem - každý sám. Opět se uklízely příkopy podél silnic 

v okolí naší obce a 

místních částí. 

Možná už víte, že 

se sebralo kolem 

30 pytlů odpadků. 

To si příroda určitě 

oddychla! 

V encyklice 

papeže Františka 

Laudato si se píše: 

„Země je kladena 

mezi utiskované 

bližní, za které 

máme mít zodpovědnost. Ochrana přírody přestává být jen volnočasovou 

aktivitou nadšenců, ale stává se důležitou povinnou výbavou každého z nás.“  

Potěšující bylo, že se akce zúčastnila i mládež a rodiče s dětmi. A tak se 

snad péče o přírodu stane jejich přirozenou výbavou i pro další roky. 

V letošním roce bohužel akce nemohla mít společné ukončení, tak snad 

příště. 

Všem, kteří se podíleli na úklidu, moc děkuji.   

                   -mn- 
 

Jarní a velikonoční výzdoba 
 

Jaro i Velikonoce 

již máme dávno za sebou, 

ale chtěla bych se krátce 

vrátit k výzdobě vesnice. 

Koncem března 

nebyla situace ohledně 

pandemie vůbec dobrá, 

bylo jasné, že tradiční 

velikonoční jarmark 

neproběhne, tak vznikl nápad udělat alespoň něco pro zvelebení obce a pro 

radost nás všech. 

Bylo to pěkná spolupráce Obce s Komunitní školou a výzdoba byla 

určena pro České Heřmanice i místní části.  
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Jedna z nás přišla s myšlenkou, jak by mohla výzdoba vypadat, další 

pomohli s nákupem materiálu - díky patří pánům Kotyzovi a Kučerovi, jiní 

vyřezali a namalovali vajíčka a zajíce – velké poděkování patří rodině Lenky 

Vackové. Další (Anežka, Jenda, Petra, Lenka, Marie) pomohli s vlastní 

výzdobou – připravili asi 120 polystyrénových vajec a zavěsili je do větví vrby. 

Výzdoby na Borové se ujaly místní ženy a strávily u výzdoby společně 

pěkné a veselé chvilky, jak víme z doslechu. V Chotěšinách se výzdoby 

zhostila, s kreativitou sobě vlastní, Jana Peterková a ani Netřeby nezůstaly 

pozadu a vísku si vyzdobily. 

Společné dílo se podařilo. Ještě jednou díky všem.  

                                  -mn- 
 

 

Farnost sv. Jakuba České Heřmanice 
 

Na Velký pátek jsou součástí bohoslužby tzv. Velké přímluvy, kdy se 

církev modlí za sebe samu, za papeže, biskupy, kněze, věřící i nevěřící, za 

politiky a státníky, aby Bůh řídil jejich úmysly a rozhodování. A v letošním roce 

byly přímluvy i za lidi stižené pandemií – „Kéž Bůh uzdraví nemocné, 

milosrdně k sobě přijme zemřelé, kéž odmění a povzbudí obětavé, utěší smutné i 

bezradné a vede lidskou vynalézavost tak, aby uměla řešit to, co nás tíží.“ 

V naší farnosti jsme pak jako projev poděkování těm, kteří pečují o 

nemocné s COVID 19, uskutečnili sbírku pozornosti (káva, čaj, džusy, 

čokoláda…). Předána byla zdravotníkům na oddělení COVID v Litomyšli a do 

Domu pro seniory ve Sloupnici.  

       -mn- 
 

 

Komunitní škola České Heřmanice 
 

 Naše Komunitní škola se těšila na zrealizování aktivit jako jsou 

Velikonoční výstava s jarmarkem a nově zrealizované kluby pro děti (keramika 

a péče o rostliny). Také jsme chtěli uspořádat projektové dny na téma: 

Velikonoce a Cesta za pokladem, které jsou součástí projektu realizovaného 

Místní akční skupinou Litomyšlsko o.p.s., Společnou cestou ke kvalitnějšímu 

neformálnímu vzdělávání na území Litomyšlska. 

 Ale k vzhledem nařízení, které v říjnu vydala vláda, musely být tyto 

aktivity zrušeny a pozastaveny. Po zrušení nařízení plánujeme opět otevřít 

kluby pro děti. 
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CO PLÁNUJEME 

20. 6. -   Projektový den pro děti – den otců – pohádková cesta 

19. 7.- 23. 7. – Příměstský tábor (naplněná kapacita) 

26. 7. – 30. 7. - Příměstský tábor (poslední volná místa) 

24. 7. -   Projektový den pro děti—RECYKLACE 

24. 10. - PODZIMNÍ VÝSTAVA 

11. 11. - LAMPIONOVÝ PRŮVOD 

27. 11. - VÁNOČNÍ VÝSTAVA 

 
 

 

 

Trampoty čápů 
 

V minulém Heřmánku jsem Vás informoval hlavně o změnách - úpravách 

hnízda a nazval jsem jej Velké změny u čápů.... To jsem ještě netušil, jaké další 

změny a události nás čekají. 

To, že jeden z nich ještě po 

příletu zmizí, nás už skoro 

nepřekvapilo, ale že ještě zmizí na 

týden i ten druhý, tak to jsem 

začínal být nervózní. Hnízdo se 

jim nelíbí? Co jim není po chuti?   

První uklidnění přišlo 

odpoledne na Velikonoční pondělí, 

kdy se vrátil první. Až do 

pátečního poledne nás napínal 

druhý. Sláva, jsou už opět oba. A 

začali to pěkně zostra dohánět - 

snůška materiálu na hnízdo, páření 

a postupná snůška vajec, až 14. dubna plně zasedli na vejce.  

Heřman, pokud nesháněl potravu nebo nenosil materiál na hnízdo, opět 

navštívil několik aut v blízkém nebo vzdálenějším okolí od hnízda. Některá 

auta trochu poškrábal na střeše, některá řádně pokálel a pokoušel se zase 

uzmout nějakou tu anténu. 

Čas poklidně plynul až do pondělí 3. května, kdy mně v poledne oznámil 

vedoucí lisovny, že se již několik hodin na dvoře lisovny pohybuje jeden z čápů 
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a nehodlá odletět. Po příchodu do dvora jsem skutečně spatřil, že se informace 

zakládá na pravdě. Při pokusu donutit čápa vzlétnout jsem zpozoroval, že 

pravým křídlem nemůže kloudně hýbat. Po krátké konzultaci s vedoucím 

lisovny jsem zavolal do Záchranné stanice v Pasíčkách o radu a případnou 

pomoc. Pan Cach ze stanice mi stroze oznámil: „Jedu k vám.“ Netrvalo dlouho 

a stál na dvoře. Zraněného čápa v mžiku odchytil a po zběžné kontrole zjistil, že 

má s největší pravděpodobností poraněný ramenní kloub pravého křídla a že ji 

vezme na stanici. Až potud je toto více, či méně známé. 

Bohužel další věci na sebe nenechaly dlouho čekat. Druhý čáp Heřman 

zůstal na hnízdo sám. To znamená shánět si potravu a sedět na vejcích, ze 

kterých se po 16. květnu měla začít líhnout čápata. Bohužel z úterý na středu 

dorazily deště a poměrně citelně se ochladilo. Naše obavy o vejce se plně 

naplnily ve středu v podvečer, kdy celý promočený přestal na vejcích sedět, a 

dokonce i opustil na několik hodin hnízdo. Toto se potvrdilo, když se mně 

podařilo ve čtvrtek odpoledne pořídit snímek z věže kostela. Čtyři vejce 

vystrkaná na okrajové časti hnízda naplnila smutnou skutečnost, že letos čápata 

na novém hnízdě nebudou. 

To ještě není ale všemu konec. V pátek a v sobotu dopoledne zde o hnízdo 

opět projevoval vehementní zájem jedinec, který se pokoušel našeho čápa z 

hnízda vyštvat. To se mu sice zatím nepodařilo, zato ale vyházel vejce až na 

střechu. V sobotu odpoledne došlo k boji o hnízdo ve velkém, neboť o něj 

najednou soupeřilo až pět čápů. Nakonec je z toho jediný poznatek - na hnízdě 

máme nový pár. Ten se v následujících dnech o hnízdo pilně staral, dostavoval, 

a dokonce to jednu 

chvíli vypadalo, že i 

snad ještě zahnízdí. 

Bohužel nestalo se 

tak, a ještě ke všemu 

od čtvrtka 27. 5. u 

celého páru propukla 

velká mánie 

poskakovat po 

zaparkovaných autech 

převážně na 

parkovišti u 

„šestibytovky“ naproti 

KD. Celá řada aut je 

zašpiněná jejich výkaly, na laku jsou lehké škrábance, a jejich plachost silně 

ochabla. Nikdo není schopen říci, co je toho příčinou. 

O našeho maroda zatím pečovali ve stanici a dle prvotních informací byla 

šance, že se asi brzy vrátí. Změna nastala ve středu 5. 5. v odpoledních 
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hodinách, kdy „marod“ nemocné křídlo nemohl už udržet v normální poloze. 

Při následném rentgenovém vyšetření bylo zjištěno, že v blízkosti poraněného 

kloubu se nacházejí minimálně dvě cizí tělesa, snad diabolky, a že bude muset 

podstoupit operaci. Tak tato informace už byla i pro mě „silná káva“. Od 

pondělí 31. 5. vím a mám potvrzeno, že je již po operaci, jednu diabolku se 

podařilo vyjmout, ale druhá je již zapouzdřená v kloubu, a tak bohužel v 

Pasíčkách musí zůstat až do své smrti. 

Touto cestou bych chtě vzkázat onomu „úspěšnému střelci“, že svým 

jednáním nejenže rozdělil navždy jeden pár čápa bílého, ale i zapříčinil to, že 

populace bude chudší, možná až o čtyři letošní přírůstky. A pokud by se tě 

podařilo vypátrat, tak ti hrozí i trestní stíhání za ublížení chráněnému druhu, 

jímž čáp bílý je. Už mnohokrát mezi spoluobčany padla otázka: Proč? Čemu to 

mělo prospět? Je to snad odplata za návštěvy našich aut? Každopádně je to 

trestuhodný čin. A v posledních dnech, kdy nudící se nový pár „okupuje“ 

zaparkovaná auta, bohužel vzrůstá hlavně mezi majiteli těchto aut averze vůči 

čápům, bohužel oprávněně.  

Doufejme, že nový nudící se pár si najde lepší - přijatelnější zábavu a my 

budeme zjara opět netrpělivě čekat na jejich přílet na hnízdo v Českých 

Heřmanicích. 

Nakonec přece jedna lepší informace, možná i ta kamera na hnízdo příští 

rok bude. Ale o tom zase příště, až budeme vědět víc. 

                   -jr- 
 

 

Proč lidé (ne)chodí do kostela? 
 

Jedna matka více dětí z naší farnosti mi při našem rozhovoru sdělila, že 

někteří dospívající v pubertálním věku si vážně kladou otázku v nadpisu tohoto 

článku. Došlo mi, že takovou otázku si asi klade i mnoho jiných lidí. Ti, co do 

kostela chodí, se diví, proč někteří do kostela už nechodí, když tak např. kdysi 

činili. A naopak někteří jiní se diví, proč někdo vůbec ještě do kostela chodí. 

Jistě důvod k zamyšlení, ke kterému Vás zvu v tomto článku. 

Abych začal trochu odlehčeně, dovolím si připomenout jednu scénu ze 

série filmů „Slunce, seno, …“, kde paní Škopková, kterou mistrně zahrála 

Helena Růžičková, klade svému manželovi otázku, proč pořád pije pivo. 

Manžel jí odvětí, že pokud jí to vysvětlí, začne ona pít také. … Tento dialog 

srozumitelný každému lze přeformulovat jako otázku po dobru nebo po cíli 

lidského jednání. Ten, kdo onen cíl zná a kdo ví, že takové dobro je jedním 

z dober, po kterém sám touží, čili jedním z dober, které může považovat za svá 

dobra, má oprávněný důvod usilovat o jeho získání. 

Otázka: „Proč lidé chodí do kostela?“ prozrazuje, že tázající se ono dobro 
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nezná nebo nechápe. Stejný dotaz asi kladou děti, když se ptají, proč musí do 

školy, nebo někteří dospělí, kteří se ptají sami sebe, proč musí do práce, která je 

nebaví. Dospělí zřejmě dojdou k závěru, že je to nutné kvůli výdělku s ohledem 

na dobro rodiny. U dětí je asi vysvětlování těžší z hlediska jejich utvářejícího se 

racionálního uvažování i z hlediska velmi vzdáleného cíle. Může se stát, že se 

někdo ptá, proč musí domů. Takováto otázka ovšem prozrazuje, že „doma“, 

tedy v rodině, něco není v pořádku, ať už se jedná o nějakou domácí krizi nebo 

o osobní problém samotného tazatele. Funguje-li rodina dobře, nikdo takovou 

otázku neklade, protože k tomu nemá důvod, ale těší se domů jako někam, kde 

má své přirozené zázemí. 

Ti, kdo „chodí do kostela“, určitě nějaký důvod mají, protože tím sledují 

získání nějakého dobra. To je ostatně podstatou každého lidského jednání, i 

když se člověk může mýlit v tom, co je jeho pravým dobrem. Dobrem účasti na 

mši svaté či modlitby je život 

s Bohem zde na zemi a touha spojená 

s nadějí na život s Ním na věčnosti. 

Víra není pouze soukromou 

záležitostí jednotlivce, jak se nám 

snažili namluvit totalitní režimy a jiné 

moderní ideologie. Je zvláštní, že 

v době, kdy se veškeré lidské jednání 

profesionalizuje a kdy stále více 

potřebujeme jedni druhé, abychom si 

mohli dopřát vše, co k našemu životu 

potřebujeme, si někteří lidé myslí, že 

v otázkách víry a morálky si vystačí 

sami. 

Nechci touto svou úvahou nikomu nic 

vyčítat, i když bych byl samozřejmě 

rád, kdybych se mohl o své poznání 

týkající se prožívání dobra víry 

podělit i s dalšími lidmi, kteří 

z různých důvodů do kostela nechodí, 

ale možná patří k oněm lidem „dobré vůle“ či hledajícím. Nemohu nikomu nic 

vyčítat i proto, že jsem s hrůzou zjistil, jaký nápis nechal někdo umístit na hrob 

s ostatky sloupnických farářů. Všiml jsem si textu až poté, co jsme nechali 

náhrobek opravit. Onen nápis zní: „Posmrtný domov Sloupnických farářů“. 

Nevím, kdo onen nápis schválil – zda to byl nějaký kněz, což by se dalo 

předpokládat – ale jako místní farář se proti takové formulaci musím ohradit, 

protože je to v rozporu s jednou ze základních pravd křesťanské víry, totiž 

s naukou o vzkříšení mrtvých. Věčný domov člověka není a ani nemůže být 
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V březnu zemřela paní Blanka Dlouhá z Borové. 

V dubnu zemřela paní Marie Hubková z Chotěšin. 

 
 

v hrobce nebo v hlíně už jen proto, že všechny hmotné věci jsou pomíjivé. 

Žalm 122 vysvětluje důvody, proč chodit do domu Hospodinova: 

„Zaradoval jsem se, když mi řekli: Do domu Hospodinova půjdeme! … 

Vyprošujte Jeruzalému pokoj: ať jsou v bezpečí, kdo tě milují, ať vládne mír 

v tvých hradbách, bezpečnost v tvých palácích! Kvůli svým bratřím a přátelům 

budu říkat: Pokoj v tobě! Kvůli domu Hospodina, našeho Boha, budu ti přát 

štěstí.“ 

P. ThLic. RNDr. Tomáš Reschel, Ph.D., farář 
 

 

Sbor pro občanské záležitosti informuje 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       -ak-   
 

 

V březnu oslavily své životní jubileum 60 let paní Jana Hubková 

z Chotěšin, paní Milena Hlávková z Českých Heřmanic a 70 let paní Alena 

Bednářová z Netřeb.  

V květnu oslavila své životní jubileum 75 let paní Milada Pánková 

z Netřeb.  

 

Jménem redakce všem jubilantům gratulujeme a přejeme hodně zdraví 

do dalších let. 
 

V březnu se Lucii Hanusové a Martinovi Tichému narodil syn Martin. 

V dubnu se manželům Kadidlovým narodila dcera Eliška. 

V květnu se manželům Kulhánkovým narodil syn Dominik. 
 

Rodičům gratulujeme a Martinovi, Elišce a Dominikovi přejeme v životě 

hodně štěstí a zdraví. 
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Dle plánu preventivně výchovné činnosti na úseku požární ochrany pro 

rok 2021 městys zveřejňuje v měsíci červnu následující článek: 

Chráníme úrodu 
 

Snad nejnebezpečnějším obdobím pro zemědělce i pro hasiče je období 

senoseče a žní. Během nich se k ohrožení úrody požáry spojují negativní lidské 

vlastnosti a jednání se zvýšeným nasazením techniky, která ne vždy odpovídá 

svým stavem požadavkům na požární bezpečnost. Přičtěme k tomu ještě 

sluncem vysušené lány i ostatní porosty a máme pohromadě všechny faktory, 

působící nárůst počtu požárů v tomto období. Co můžeme dělat pro to, 

abychom nevídali záběry v televizi, které nám ukazují velké požáry v rámci 

celé naší republiky, jejichž škody jdou do milionů.  

Základním předpokladem je dodržování všech pravidel požární prevence 

a přizpůsobení jednání vnějším podmínkám. Jestliže v lese je kouření a 

rozdělávání ohňů jednoznačně zakázáno, zvláště za suchého a teplého počasí 

platí tento požadavek i v polích, na loukách a všude tam, kde by mohlo takové 

počínání skončit požárem. Odhozený nedopalek cigarety je spolehlivým 

iniciátorem požáru, za mimořádně suchého počasí však postačí k zapálení 

vyschlého porostu i výfuk osobního automobilu, který vyschlou travou 

projížděl.  

Samostatnou kapitolou – jednou z nejsmutnějších – jsou děti. Během 

prázdnin mají dostatek volného času pro vymýšlení nejrůznějších her, k nimž 

občas potřebují také zápalky. První kuřácké pokusy a hry se velmi často 

odehrávají několik kroků za vesnicí – tam stojí pěkný stoh, kde si budeme hrát, 

nebo ten seník je zajímavý, můžeme ho prozkoumat – poté se stane, že z 

nevinné hry se stane požár, který napáchá velké materiální škody, ale někdy i 

tato nevinná hra může skončit tragédií, když se děti nedostanou včas z dosahu 

ničivých plamenů. 

Samostatnou kapitolu vzniklých požárů má na svědomí technika. Vlastní 

boj proti požárům zaviněných technikou začíná ještě před jejím nasazením do 

žňových prací. Pečlivá příprava a kontrola technického stavu by měla zahrnout 

elektroinstalaci a palivovou soustavu motorových vozidel a kombajnů, 

prohlídku a promazání třecích ploch, kde by třením mohlo dojít k nadměrnému 

zahřívání součástí a k požáru.  

Samozřejmostí je požadavek na lapače jisker u těch strojů, které je ještě 

nemají zabudovány v tlumičích výfuku nebo nejsou vybaveny turbodmychadly. 

Součástí kontroly je i prohlídka hasicích přístrojů. Pokud prohlídka dopadla 

dobře, neznamená to ještě, že během celého průběhu žní už technice nemusíme 

věnovat pozornost. Pravidelné prohlídky mohou včas a v zárodku odhalit 
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drobné závady, které by se později mohly vymstít právě vznikem požáru. Bývá 

to právě elektroinstalace, kde zkrat nemusí vést ke vzniku požáru vozidla, ale 

postačí k zapálení vyschlého obilí. U kombajnů je třeba dávat pozor na žací 

lišty. Cizí předmět – obyčejně kámen ve styku s kovem působí jako křesadlo, 

jehož jiskry k podpálení obilí mnoho nepotřebují. Toto nebezpečí hrozí i u 

pásových dopravníků, zvláště v suchém a prašném prostředí. Nezapomeňte, že i 

obilný prach vytváří se vzduchem výbušnou směs, jejíž energie nemá daleko k 

průmyslovým výbušninám.  

Velkým problémem se může stát i cizí předmět, který se dostane do 

senometu, který nám dopravuje seno do půdního prostoru. Kousek kovu či 

kámen přivezený spolu se senem může zavinit požár kravínu či skladovací haly. 

Jestliže dbáme o dobrý stav u pohyblivé techniky, nesmí zůstat stranou 

ani stav objektů, ve kterých se úroda zpracovává a skladuje. I zde hrozí největší 

nebezpečí od elektroinstalace, je-li provedena v rozporu s předpisy, má-li 

poškozenou izolaci nebo používá spotřebiče, jejichž stav odporuje požadavkům 

požární bezpečnosti. Jsou to žárovky bez krytů, nejrůznější neodborné připojení 

„nouzového“ a provizorního osvětlení a další závady. Snad ani nemusíme 

připomínat, že otevřený oheň v prostorách plných obilného prachu nemá co 

dělat.  

Při kontrolách často vychází najevo, jak malá péče je věnována 

uskladnění vlhkého obilí, pícnin či slámy. Ne všude patří měření vnitřní teploty 

uskladněných produktů k prostředkům předcházejícím samovznícení, které si 

připsalo na konto ztrát pěkně vysokou sumu. Ale to patří spíše do skupiny 

požárů, které vlastně způsobila lidská nedbalost. 

                                 -pe- 

 

Informace z úřadu městyse 
 

✓ Akce Modernizace ZŠ České Heřmanice 

V měsíci červnu byla zahájena stavba Nástavba ZŠ České 

Heřmanice v rámci akce Modernizace ZŠ České Heřmanice, která je 

podpořena z Integrovaného regionálního operačního programu dotací ve 

výši 3.794.481,43 Kč. Jedná se o výstavbu nové IT učebny, 

bezbariérového WC a kanceláře nad kůlnou a kotelnou ve dvoře školy. 

Vše bude propojené se školou v mezipatře a bezbariérovost školy bude 

zajištěna schodolezem. Termín dokončení stavby je 31. 10. 2021. Po dobu 

trvání stavebních prací bude CVA fungovat v omezeném rozsahu. Žádáme 

Vás, abyste v tomto období nevstupovali na staveniště a pohybovali se 

pouze ve vyhrazených prostorách. 
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✓ Akce Stezka zdraví a poznání České Heřmanice 

V květnu letošního roku byla zahájena realizace Stezky zdraví a poznání 

v lokalitě za Pazdernou v Českých Heřmanicích. Tato akce je podpořena 

dotací ze Státního zemědělského intervenčního fondu Praha z Programu 

rozvoje venkova ČR ve výši 317.901 Kč. Těšit se můžete na venkovní fit 

prvky: dvojitou hrazdu, TRX, plochou lavici, balanční lávku, kladinu a na 

konci stezky na nové turistické odpočívadlo. Termín dokončení stezky je 

do 30. 6. 2021. 

 

✓ PLATBA POPLATKŮ  

- za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů je pro rok 2021 

vyhláškou schválen ve výši 500 Kč. Poplatek je možno zaplatit v 

hotovosti na úřadu městyse nebo převodem na účet 13029611/0100. 

Variabilní symbol je číslo popisné, za které je poplatek hrazen. Specifický 

symbol je 1340. 

- za psa na rok 2021 za jednoho psa činí 100,- Kč, za druhého a dalšího 

psa 150,- Kč. Poplatek je možno zaplatit v hotovosti na úřadu městyse 

nebo převodem na účet 13029611/0100. Variabilní symbol je číslo 

popisné poplatníka. Specifický symbol je 1341. 

Oba poplatky jsou v tuto dobu splatné pouze jednorázově nejpozději do 

30. 6. 2021. Případné osvobození od poplatku je uvedeno v obou 

vyhláškách na webových stránkách městyse. 

-pe a pl-                                                                                       

    

                                                                                 

Telegrafické zprávičky z jednání zastupitelstva 
 

Dne 23. 2. 2021: 

 

ZM schválilo: 

• Obecně závaznou vyhlášku městyse České Heřmanice č. 1/2021 o nočním 

klidu. 

• Řád veřejného pohřebiště městyse České Heřmanice. 

• dodatek k Dohodě o odborné pomoci s Městskou knihovnou Ústí nad 

Orlicí. Dodatkem se stanovil finanční příspěvek 12.100 Kč na rok 2021, 

který je určen k spolufinancování knižního fondu Městské knihovny s 

možností využití knih v naší knihovně.  
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• finanční dar Obecně prospěšné společnosti KONTAKT Ústí nad Orlicí, na 

zajištění provozu krajské Linky důvěry Ústí n. Orlicí v roce 2021 ve výši 

1.000 Kč.  

• nákup myčky nádobí značky AEG Mastery FFB62700PM v hodnotě 

17.170 Kč vč. DPH do kuchyně MŠ. Její nákup bude hrazen ze 

schváleného příspěvku městyse na provoz MŠ v roce 2021.  

• cenovou nabídku Ing. Renáty Ulmannové, Praha 1 – Nové Město na 

dotační management akce „Obecní dům v Českých Heřmanicích“ v ceně 

99.000 Kč. 

• Zadávací dokumentaci k veřejné zakázce „Obecní dům v Českých 

Heřmanicích“. 

• členy komise pro otevírání obálek, posouzení a hodnocení přijatých 

nabídek v rámci výběrového řízení na akci „Obecní dům v Českých 

Heřmanicích“ – P. Eliáše, MUDr. M. Novotnou, Ing. J. Lichtenberka a 

náhradníky M. Sobela, J. Pánka, J. Marcala. 

• schodkový rozpočet městyse pro rok 2021 v paragrafovém znění. Příjmy 

9.234.000 Kč a výdaje 14.834.000 Kč. Schodek rozpočtu bude 

financován z přebytku hospodaření minulých let. ZM stanovilo, že ve 

výdajové stránce rozpočtu nesmí být překročen stanovený objem 

provozních a investičních výdajů dle jednotlivých paragrafů schváleného 

rozpočtu obce na rok 2021. V rámci paragrafů se změna v jednotlivých 

položkách výdajů kromě mzdových povoluje. Městys v rámci 

schváleného rozpočtu na rok 2021 poskytl příspěvky těmto organizacím: 

příspěvková organizace MŠ České Heřmanice 271.000 Kč, ZŠ České 

Heřmanice 322.000 Kč, TJ Sokol České Heřmanice 127.000 Kč, Farnost 

sv. Jakuba České Heřmanice 40.000 Kč, SDH České Heřmanice 48.000 

Kč, Komunitní škola České Heřmanice 21.000 Kč, SDH Netřeby 40.000 

Kč, SDH Chotěšiny 8.000 Kč, Farní charita Litomyšl 10.000 Kč, Charita 

Nové Hrady 5.000 Kč. 

• předložený Sazebník úhrad za poskytování informací, pro úhradu nákladů 

podle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, 

zákona č. 123/1998 Sb. o právu na informace o životním prostředí a podle 

Obecného nařízení EU o ochraně osobních údajů č. 2016/679.  

• Smlouvu pro umístění Z-BOXU a spolupráci při jeho provozování se 

společností Zásilkovna s.r.o., Praha 9 a dále ZM schválilo Zvláštní 

ujednání k této smlouvě v předložené podobě.  

• účastnické smlouvy se společností T‑Mobile Czech Republic a.s., Praha 4 

týkající se nového internetového připojení pro budovy městyse č.p. 75 a 

č.p. 99 v Českých Heřmanicích.  



 26 

 

 

• nabídku společnosti ALIS, spol. s r.o., Česká Lípa na prodej softwaru 

Evidence obyvatel a volby za 9.982,5 Kč s DPH s ročním udržovacím 

poplatkem ve výši 2.202,2 Kč s DPH a softwaru Vidimace a legalizace za 

4.900,5 Kč s DPH s ročním udržovacím poplatkem ve výši 1.089 Kč s 

DPH. 

• Kupní smlouvu mezi městysem a manželi M. a M. Klofandovými, Vysoké 

Mýto na prodej pozemku městyse č. 354/58 v k.ú. České Heřmanice o 

celkové výměře 133 m2 za cenu celkem 7.980 Kč, který vznikl 

oddělením z pozemku p.č. 354/20 v k.ú. České Heřmanice. 

• vícepráce v ceně celkem 4.298 Kč vč. DPH v rámci akce „rekonstrukce 

vnitřních rozvodů inženýrských sítí a obkladačských prací v kuchyni MŠ 

České Heřmanice“. 

• Zadávací dokumentaci k veřejné zakázce malého rozsahu „Modernizace 

ZŠ České Heřmanice“. 

• náhradníky M. Sobela, J. Pánka, J. Marcala za členy komise pro otevírání 

obálek, posouzení a hodnocení přijatých nabídek v rámci výběrového 

řízení na akci „Modernizace ZŠ České Heřmanice“. 

• vyřazení zmařených investic z majetku městyse v celkovém objemu 

381.235 Kč. Jedná se o projektové dokumentace u akcí, které nebyly a 

nebudou zrealizovány. 

• cenovou nabídku spol. Denivková zahrada s.r.o., Luže na provedení 

údržby zeleně celkem 213 ks v městysu a na naučné stezce v Borové 

v celkové ceně 63.303,57 Kč vč. DPH. 

• zadání poptávkového řízení na akci „Stezka zdraví a poznání České 

Heřmanice“. 

• Dodatek č. 12 ke Smlouvě o pronájmu č. 3/2017 mezi městysem a 

společností Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o., Vysoké Mýto, 

kterým se stanovuje nájemné za rok 2020 ve výši 9,74 Kč/m3 vody 

vyfakturované v roce 2020 (vodovod Chotešiny).  

• záměr městyse o bezúplatném převodu – daru pozemků městyse p. č. 

1193/56, 1242/5 a 1326/31 v k.ú. České Heřmanice Pardubickému kraji. 
 

ZM zrušilo: 

• usnesení č. 10/2021 a schválilo předložený pasport místních komunikací a 

mostních objektů na území městyse České Heřmanice. Původní verze 

byla rozšířena o tabulku účelových komunikací a původně účelová 

komunikace v Chotěšinkách byla přesunuta do seznamu místních 

komunikací, aby bylo možné žádat dotace na její opravu.  
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ZM jednalo: 

• o opětovné žádosti manželů K., Chotěšiny o odkup pozemku městyse p.č. 

295/1 v k.ú. Chotěšiny a nově rozšířenou o odkup pozemku p.č. 181/3 v 

k.ú. Chotěšiny z důvodu zceleni a oplocení pozemků kolem domu. 

Starosta informoval ZM, že prodej pozemku p.č. 295/1 byl zveřejněn 

záměrem městyse č.  1/2021 od 3.2. do 19.2. 2021. ZM s prodejem 

pozemku p.č. 181/3 v k.ú. Chotěšiny souhlasilo a pověřilo starostu 

vyvěsit záměr na prodej tohoto pozemku. Dále ZM jednalo žádosti 

manželů K. o snížení původní prodejní ceny 30 Kč/m2 u pozemku p.č. 

295/1 v k.ú. Chotěšiny. ZM se shodlo u tohoto pozemku cenu ponechat a 

snížit cenu druhého poptávaného pozemku p.č. 181/3 v k.ú. Chotěšiny za 

15 Kč/m2. 

• o žádosti Ministerstva vnitra ČR o distribuci respirátorů a roušek 

potřebným a sociálně slabším v městysu, které nebyly využity ve volební 

místnosti v rámci podzimních voleb do zastupitelstev krajů. Starosta 

informoval ZM, že dodané respirátory byly využity všechny a zbylé 

roušky je možné pro tuto potřebu využít.  

• o potřebné výměně čapího hnízda na komínu budovy čp. 49 v Českých 

Heřmanicích (Přidružená výroba ZOD Zálší). Pardubický kraj na tuto 

akci poskytne dotaci jen ve výši 25 tis. Kč. Vyčíslené náklady na výměnu 

jsou v tuto chvíli 42.500 Kč, které uhradí ZOD Zálší. ZOD Zálší oslovilo 

městys se žádostí o příspěvek na tuto akci. ZM se shodlo výši příspěvku 

projednat na dalším jednání ZM, protože starosta projedná na 

Pardubickém kraji možné navýšení poskytnuté dotace. 

• o žádosti společnosti DoZBos s.r.o, Boskovice o souhlas s vedením 

objízdné trasy po sil. II/317, III/03528 a III/3179 v rámci akce I/35 

Hrušová – Řídký – Obnova živičného krytu s termínem realizace celé 

akce 06.04. 2021 – 22.06.2021. ZM udělilo souhlas k vedení této objízdné 

trasy v rámci realizace III. etapy v termínu 1.6. – 22.6.2021. 
 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci starosty o výsledku potravinové sbírky pořádané městysem ve 

dnech 11. – 12. 2. a 15. – 17. 2. 2021. Celkem bylo vybráno 406 ks 

trvanlivých potravin a drogerie. 

• informaci Ing. J. Lichtenberka o záměru SDH Chotěšiny na umístění 

altánu vedle budovy hasičské zbrojnice v Chotěšinách, který bude 

umístěn na části pozemku p.č. 17/1 v k.ú. Chotěšiny, který není ve 

vlastnictví městyse. Původním záměrem městyse bylo odkoupení této 

části pozemku, ale při vytyčování hranic pozemku nedošlo ke shodě 

vlastníků především na průběhu hranic mezi pozemky p.č. 17/1 a 18/1 

v k.ú. Chotěšiny a městys od prodeje odstoupil. Ing. J. Lichtenberk 
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informoval ZM, že vlastník pozemku p.č. 17/1 v k.ú. Chotěšiny souhlasí 

s bezúplatným užíváním. ZM pověřuje starostu poptat nabídku na 

vyhotovení smlouvy na tento typ užívání u JUDr. I. Drahošové. 

• informaci starosty, že plánované montážní a stavební práce v rámci Akce 

„Výměna zdroje tepla v kulturním domě č.p. 120 v Českých 

Heřmanicích“ dle vyjádření stavebního úřadu Vysoké Mýto nepodléhají 

vydání územního rozhodnutí, územního souhlasu a rovněž nevyžadují 

vydání stavebního povolení ani ohlášení. ZM jednalo o uskutečnění 

výběrového řízení a možném výběru dodavatelů na tuto akci.  

• informaci starosty o zapojení městyse do projektu Mikroregionu 

Vysokomýtsko „Přívětivý Mikroregion Vysokomýtsko“, v rámci, kterého 

budou městysu pořízeny nové webové stránky a venkovní elektronická 

úřední deska s 5% spoluúčastí městyse. 

• přehled odpadů městyse za rok 2020, kdy bylo vytřízeno 417,086 tun 

odpadů (cca 692,834 kg/obyvatel). Příjmy z odpadového hospodářství 

činily celkem 494.461,50 Kč a celkové výdaje 1.143.357,70 Kč. Konečný 

výsledek odpadového hospodaření za rok 2020 byl ve ztrátě 648 896,20 

Kč. 

• informaci starosty, že bude jednat na odboru Živ. prostředí a zemědělství 

Pardubického kraje ohledně možné dotace na vyčištění části potoka od 

mostu k čističce v Českých Heřmanicích. 

• informaci o vyhlášení Dotačního programu pro podporu jednotek sboru 

dobrovolných hasičů obcí Pardubického kraje na pořízení požární 

techniky a věcných prostředků požární ochrany k zajištění akceschopnosti 

na období 2021–2024.  
 

Diskuze: 

Starosta informoval ZM, že oslovil J. M. se žádostí na vyhotovení projektu na 

rekonstrukci místních komunikací, popř. aby doporučil koho oslovit dalšího. 

Prozatím mu byl zaslán Pasport komunikací městyse České Heřmanice. M. 

Sobel informoval, že fotopast městyse je funkční a prozatím ji má u sebe. ZM ji 

navrhlo nově umístit do Chotěšin na sběrné místo. Dále se dotazoval, zda byl 

již přesunut kontejner u č.p. 21 v Českých Heřmanicích. Upozornil na povalené 

oplocení lesních pozemků městyse p.č. 4255 a 4264 v k.ú. České Heřmanice – 

informace bude předána zaměstnancům. Dále tlumočil dotaz od předsedy TJ 

Sokol na prodej licence na Dotykačku, o kterou by měli zájem. ZM s prodejem 

souhlasí za poloviční nákupní cenu. J. Pánek se dotazoval, zda je možné pořídit 

státní a smuteční vlajku do budovy hasičské zbrojnice v Netřeby. MUDr. M. 

Novotná navrhla, aby před pořízením byl nejprve poptán správce KD, zda nemá 

nějaké k dispozici. Dále oznámil, že lednička v hasičské zbrojnici v Netřeby 

přestala fungovat a žádal o pořízení nové. T. Jeřábek upozornil, že při 
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rekonstrukci kuchyně MŠ byla vyřazena stará lednička, která je funkční, ale 

rosí se po bocích a pro nepřetržitý provoz kuchyně v MŠ nevyhovuje. Navrhuje 

ji přemístit do Netřeby. T. Jeřábek se dotazoval ohledně provozu v Naší 

hospůdce, zda nedochází k nepovoleným stavebním úpravám. Starosta 

informoval, že jde o demontovatelné příčky ve výčepu. Dále informoval ZM o 

probíhajících pracích na rekonstrukci v hasičské zbrojnici v Českých 

Heřmanicích týkající se zateplení stropů a nového osvětlení vč. elektroinstalace 

ve velké i malé zasedací místnosti a kuchyňce. MUDr. M. Novotná poděkovala 

ZOD Zálší za vyčištění polních cest. Dále informovala, že zástupci SDH 

Netřeby sdělili, že nebudou pořádat oslavy výročí 360 let od založení z důvodu 

nejisté pandemické situace. Dále se dotazovala na frézu na sníh umístěnou na 

Netřeby, která se vůbec nepoužívá, protože je údajně nevyhovující. Starosta 

navrhl frézu zprovoznit a prověřit funkčnost. ZM navrhlo provést inventuru 

drobné techniky městyse a dále prověřit její funkčnost a využitelnost. Dále se 

dotazovala, zda by nebylo možné nabídnout firmám dopravu na delší 

vzdálenosti vozem městyse IVECO, aby došlo k potřebnému vypalování 

výfuku a nedocházelo již k jeho zanešení a poté k nákladnému vyčištění.  

Starosta informoval, že bude výfuk vypalován pravidelně počítačově v servise. 

Dále navrhla, zda by nebylo možné umístit diskutovaný sad z lokality Podšvábí 

do Borové na pozemek p.č. 4326 za plánovaným parkovištěm před č.p. 7 

Borová. Starosta prověří tuto možnost. Závěrem se dotazovala, kam umístit 

staré sloupy veřejného osvětlení z Borové, které jsou zatím stále umístěny, ale 

je třeba je odstranit. Bude řešeno na dalších jednání ZM. 
 

Dne 20. 4. 2021: 
 

ZM schválilo: 

• hospodářský výsledek z hlavní činnosti městyse – zisk ve výši 

2.211.157,51 Kč, zisk z hospodářské činnosti městyse ve výši 59 191,91 

Kč. Dále ZM schválilo závěrečný účet Městyse České Heřmanice za rok 

2020 bez výhrad. Součástí závěrečného účtu je zpráva o výsledku 

přezkoumání hospodaření městyse za rok 2020 se závěrem, že při 

přezkumu nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 

• účetní závěrku městyse za rok 2020. 

• nejvhodnější nabídku společnosti Stavitelství TRUNEC s.r.o., Vysoké 

Mýto na realizaci veřejné zakázky „Modernizace ZŠ České Heřmanice“ 

ve výši 4.129.821,61 Kč s DPH. ZM pověřuje starostu uzavřít s touto 

společností smlouvu o dílo.  

• nejvýhodnější nabídku společnosti RUNEX – running & exercise s.r.o., 

Hněvotín na realizaci akce „Stezka zdraví a poznání České Heřmanice“ 
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ve výši 399.927 Kč s DPH. ZM pověřuje starostu uzavřít s touto 

společností smlouvu o dílo.  

• nabídku na řezivo – fošny na podlahu v rámci akce „Sýpka – obnova 

dřevěné podlahy v 1. NP“ od společnosti Dřevozpracující družstvo, 

Hradec Králové ve výši 168.238,4 Kč s DPH.  

• nabídku Ondreje Páleníka, České Heřmanice na realizaci akce „Sýpka – 

obnova dřevěné podlahy v 1. NP“ -  pokládku dřevěné podlahy ve výši 

69.580 Kč. 

• nákup sušičky prádla v hodnotě 18.000 Kč vč. DPH do MŠ, jejíž nákup 

bude hrazen ze schváleného příspěvku městyse na provoz MŠ v roce 

2021.  

• úhradu nákladů D. Šrutovi, České Heřmanice na zajištění přípravných 

stavebních a zemních prací souvisejících se stavbou dřevěného domku u 

hasičské zbrojnice v Chotěšinách ve výši 14.000 Kč.  

• nejvýhodnější nabídku na rekonstrukci WC v hasičské zbrojnici v 

Chotěšinách od Petra Procházky, Vračovice – Orlov v ceně 45.533 Kč vč. 

DPH.  

• cenovou nabídkou JUDr. Ivy Drahošové, Vysoké Mýto na vyhotovení 

Smlouvy o bezplatném užívání části pozemku č. 17/1 v k.ú. Chotěšiny ve 

výši 1.800 Kč. 

• Smlouvu o bezplatném užívání části pozemku č. 17/1 v k.ú. Chotěšiny 

mezi městysem a vlastníkem pozemku J. Hromádky, Proseč. 

• dodatek č. 1 k nájemní smlouvě na části parcel č. 111/1, 9/8, 9/4 a 346/2 v 

k.ú. České Heřmanice uzavřené dne 22.4.2020 mezi městysem a M. 

Vaňkovou, České Heřmanice, kterým se prodlužuje doba nájmu do 

30.4.2022. 

• Smlouvu o dodávce vody a odvádění odpadních vod č. 11495/21 mezi 

městysem a společností Vodovody a kanalizace Vysoké Mýto, s.r.o., 

Vysoké Mýto, která stanovuje plátce vodného a stočného v budově 

pohostinství na adrese České Heřmanice 99 společnost KAZO CZ s.r.o., 

Litomyšl.   

• žádost spol. CETIN a.s., Praha 9 – Libeň o pronájem dvou reklamních 

ploch v městysu pro umístění 2 plachet o rozměru 2x1 m za cenu 3.000 

Kč/plocha/6 měsíců. ZM pověřilo starostu podepsat smlouvu o pronájmu 

reklamní plochy. 

• uzavřít s L. Vackovou, České Heřmanice pracovní poměr na pozici 

technický pracovník. ZM pověřilo starostu podepsat pracovní smlouvu na 

dobu určitou od 1.5.2021 do 30.4.2022 s tříměsíční zkušební dobou. 

• účetní závěrku příspěvkové organizace Mateřská škola České Heřmanice 

za rok 2020 a dále schválilo převedení hospodářského výsledku této 
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příspěvkové organizace za rok 2020 ve výši 34.286,13 Kč do rezervního 

fondu. 

• účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola České Heřmanice 

za rok 2020 a dále schválilo převedení hospodářského výsledku této 

příspěvkové organizace za rok 2020 ve výši 43.832,43 Kč do rezervního 

fondu. 

• nákup vysavače na úřad městyse PROFI 3 ST v ceně 4 990 Kč včetně 

DPH a PHE. 

• prodej 1 palety použité dlažby za 181,50 Kč vč. DPH manželům 

Coufalovým, České Heřmanice. 

• nabídku D. Šruta, České Heřmanice na zemní práce v rámci realizace 

výspravy cestičky pro pěší v délce 35 m na pozemku městyse p.č. 1193/1 

v k.ú. České Heřmanice za cenu cca 8.000 Kč vč. DPH. Současně ZM 

projednalo žádost P. J. na rekonstrukci příjezdové cesty k č.p. 66 ležící na 

tomto pozemku. Žadatel nabízí městysu možnost napojení odvodňovacího 

žlabu do jeho části kanalizace a zároveň uvádí, že je ochoten tento žlab 

zakoupit z vlastních prostředků. ZM pověřilo starostu zajistit nabídku na 

rekonstrukci této cesty. 

• cenovou nabídku Ing. R. Ulmannové, Praha na administraci výběrového 

řízení v rámci akce „Výměna zdroje tepla v kulturním domě č.p. 120 v 

Českých Heřmanicích“ ve výši 9.680 Kč vč. DPH. Dále ZM schválilo 

členy komise pro otevírání obálek, posouzení a hodnocení přijatých 

nabídek v rámci výběrového řízení na tuto akci P. Eliáše, MUDr. M. 

Novotnou, Ing. J. Lichtenberka a náhradníky M. Sobela, J. Pánka, J. 

Marcala. 

• předloženou kupní smlouvu mezi městysem a manželi J. a J. 

Kulhánkovými, Chotěšiny, Vysoké Mýto na koupi pozemků městyse č. 

295/1 a 181/3 v k.ú. Chotěšiny za celkovou částku 13.291 Kč. 

• cenovou nabídku od spol. IterSoft, Choceň na doplnění dat týkajících se 

veřejného osvětlení do Geografického informačního systému T-Mapy ve 

výši 3.509 Kč vč. DPH. 

• příspěvek ZOD Zálší, Zálší na úpravu čapího hnízda v Českých 

Heřmanicích na budově č.p. 49 ve výši 10.000 Kč. 

• Dodatek č. 7 ke Smlouvě o nájmu bytu č. 3 v domě čp. 75 v Českých 

Heřmanicích ze dne 30.4.2009 mezi městysem České Heřmanice a K. 

Kašparovou, České Heřmanice 75. Tímto se nájemní poměr sjednává na 

dobu určitou od 1.5.2021 do 30.4.2023.  
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ZM souhlasilo: 

• s Dohodou se Státním zemědělským intervenčním fondem, Ve Smečkách 

801/33, Praha o poskytnutí dotace z Programu rozvoje venkova ČR na 

akci na akci „Stezka zdraví a poznání České Heřmanice“. Dotace bude 

poskytnuta ve výši 317.901 Kč. Vlastní zdroje městyse budou ve výši 

82.026 Kč. 

• s provedenou výspravou cesty u nového sběrného místa u parkoviště v 

ceně celkem 7.230 Kč vč. DPH od D. Šruta, České Heřmanice. 
 

ZM jednalo: 

• o další nabídce na odborný technický dozor investora na akci 

„Modernizace ZŠ České Heřmanice“ od Ing. J. Krále, Svitavy ve výši 

217.800 Kč vč DPH. Vzhledem k tomu, že pan Ing. Král k nabídce uvedl, 

že v požadovaném termínu z kapacitních důvodů nemůže TDI vykonávat, 

ZM shodlo projednat ještě další nabídky od společnosti JAFIS s.r.o., 

Litomyšl a Energetická agentura, Praha 5 Radotín. A dále tyto společnosti 

požádat o doplnění nabídky na koordinátora BOZP. Starosta zajistí 

nabídku na autorský dozor od p. Barvínka. 

• o žádosti o finanční podporu krizové telefonické pomoci dětem a mladým 

lidem ve výši 5.000 Kč pro Sdružení Linka bezpečí, z.s., Praha. 

Místostarosta informoval ZM, že městys již podporuje Linku důvěry v 

Ústí nad Orlicí provozované Občanským sdružením KONTAKT, Ústí nad 

Orlicí. ZM se shodlo žádosti nevyhovět, městys bude podporovat pouze 

organizace v blízkém okolí. 

• o nabídce J. Hamerníka, Dlouhá Třebová na dodávku sekčních vrat do 

hasičské zbrojnice v Netřeby pro zajištění vjezdu pro přívěsný vozík k 

DA v celkové ceně 47.964 Kč. ZM pověřilo T. Jeřába zajistit další 

nabídku pro ověření ceny na trhu. 

• o předloženém návrhu obsahu změny č. 4 Územního plánu České 

Heřmanice. Místostarosta informoval, že v mezidobí, než byl návrh 

vypracován, došlo k pozemkovým úpravám, a tedy došlo ke změnám 

v umístění pozemků, a především jejich přečíslování v katastru 

nemovitostí, je tedy nutné návrh před schválením krajským úřadem 

zaktualizovat. Dále informoval ZM, že městys obdržel ještě další žádosti 

o změnu územního plánu. Původní žádost o změnu č. 4 ÚP bude nutné 

z výše uvedených důvodů zaktualizovat. 

• opětovně o žádosti B. Coufalové, Chotěšiny na odkup pozemku městyse 

p.č. 21/4 v k.ú. Chotěšiny. J. Lichtenberk informoval ZM, že s žadatelkou 

osobně jednal a doporučuje ZM se s ní sejít na místě samém a 

rozhodnout, zda tento pozemek bude rozdělen na 2 stavební parcely, nebo 

bude nadále pronajímán žadatelce z důvodu chovu koní.  
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• o žádosti M. Č. o koupi pozemku č. 486 v k.ú. České Heřmanice. ZM se 

shodlo sejít se na místě a obhlédnout situaci, zda by se nedal pozemek 

nějak využít k naučné stezce.  

• o nutné opravě baru v pekle u KD. ZM navrhuje oslovit zástupce místních 

spolků na požadavky na úpravu baru, tak aby byl co nejlépe využitelný 

při akcích. J. Marcal zjistí, zda se nedá sehnat na bazaru vyřazený bar. 

• o návrhu MUDr. M. Novotné na úpravu obsahu Heřmánku. Přeskládat 

informace tak aby se otočilo pořadí informací (zprávičky ze zastupitelstva 

na konec). Na začátku chybí úvodní slovo. ZM se shodlo, že na začátku 

každého čísla bude mít úvodní slovo jeden ze zastupitelů.  

• o žádosti P. J. o směně jeho pozemků 1326/17 s částí pozemku městyse 

1193/1, tak aby došlo k zarovnání pozemku žadatele s možností obnovení 

předzahrádky před č.p. 66, která u domu v minulosti byla. ZM se shodlo 

na směně bez doplatku, ale pouze části bez předzahrádky. 

 

ZM vzalo na vědomí: 

• informaci místostarosty o Registraci akce a Rozhodnutí o poskytnutí 

dotace 117D03G001802 na akci „Modernizace ZŠ České Heřmanice“ z 

programu 11703 - Integrovaný regionální operační program Ministerstva 

pro místní rozvoj, Praha. Dotace bude poskytnuta ve výši 

3.794.481,43 Kč. 

• informaci o vyúčtování nákladů za pravomocně vyřízené přestupky v roce 

2020 od Města Vysoké Mýto, odbor dopravních a správních agend, 

Vysoké Mýto ve výši 1.500 Kč za 1 přestupek.  

• informaci místostarosty, že byla schválena změna Registrace akce 

„Obecní dům v Českých Heřmanicích“, čímž došlo k posunutí termínu 

pro doložení podkladů k vydání Rozhodnutí o poskytnutí dotace (RoPD) 

do 30.6.2021. Dále místostarosta informoval ZM, že přístavbu ÚM 

nebude možné financovat z programu Státního fondu podpory investic 

(SFPI) Brownfieldy, protože tento program neumožňuje etapové řešení 

revitalizace brownfieldu, a proto je nutné hledat jiné dotace na přístavbu 

budovy ÚM. 

• informaci místostarosty, že starosta zjišťoval podmínky dotace na 

výstavbu chodníků na hřbitovech přes MAS Litomyšlsko. Realizace 

chodníků musí být v intravilánu obce (což naše hřbitovy nejsou) a také 

musí být vydáno stavební povolení, proto doporučuje připravit projekt pro 

jiné vhodné dotační tituly. Ing. J. Lichtenberk informoval, že po 

konzultaci s projektantem je doporučená pouze zámková dlažba. ZM se 

shodlo na obsahu zadání projektu chodníků a zpevněných ploch na obou 

hřbitovech městyse – plocha u zdroje vody, 3 na sebe navazující páteřní 
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chodníky o šířce 1m šířka, dále oprava zdi na katolickém hřbitově a 

plocha pod kontejnerem u evangelického hřbitova. Nabídku zajistí J. 

Lichtenberk. 
 

Diskuse: 

Místostarosta se dotazoval, zda bude městys podávat žádost o dotaci 

od Pardubického kraje z dotačního programu Podpora jednotek sborů 

dobrovolných hasičů obcí Pardubického kraje na pořízení požární techniky a 

věcných prostředků požární ochrany k zajištění akceschopnosti na období 

2021–2024. J. Marcal sdělil, že JSDHO České Heřmanice žádost připravuje. 

Současně informoval ZM, že funguje distribuce antigenních testů, roušek do 

škol místními jednotkami. Dále tlumočil informace starosty, že je vyhotoven 

Pasport mostů, který bude zaslán ZM elektronicky; že dotace na čištění potoka 

jsou pouze pro neziskové organizace; dále tlumočil dotaz starosty, jak to vypadá 

s výstupem zmapování kontejnerových míst – J. Marcal dodá příště. 

V souvislosti s tímto dotazem ZM řešilo neoprávněné umístění sutě do 

kontejneru na bioodpad v Chotěšinách.  Původcem odpadu jsou dělníci 

pracující na rekonstrukci domu pana K., České Heřmanice. ZM se shodlo, že 

předá informaci panu K., aby sjednal nápravu, v opačném případě mu budou 

naúčtovány náklady na vyčištění kontejneru. Další informace od starosty byla, 

že TJ sokol České Heřmanice oddíl fotbalu buduje tréninkovou plochu za 

hřištěm a poptávají hlínu na dorovnání terénu. ZM souhlasilo s poskytnutím 

hlíny, co je uložena na pozemku 346/1 v k.ú. České Heřmanice. Dále 

informoval o odpovědi starosty, jak to vypadá s opravou plakátnice a vývěsky u 

Konzumu. Starosta uvedl, že oprava plakátnice je předjednaná a je ji třeba už 

jen odvézt a vývěska u Konzumu bude odstraněna. Zajistí J. Pánek.  Dále 

tlumočil množící se požadavky občanů na měření rychlosti v městysu 

v návaznosti na zvýšený provoz na silnici z důvodu rekonstrukce I/35. Starosta 

bude informovat Policii ČR ve Vysokém Mýtě. Závěrem informoval, že licenci 

Dotykačka, kterou chtěl zakoupit TJ Sokol České Heřmanice, nelze přepsat na 

jiné IČO.  J. Marcal se dotazoval, zda městys nemá možnost skládky stavební 

suti. Dále informoval o probíhajících pracích na rekonstrukci elektroinstalace 

v hasičské zbrojnici, že dojde zřejmě k překročení rozpočtu. J. Lichtenberk – 

oznámil, že práce na přístupové cestě ke komínu v hasičské zbrojnici 

v Chotěšinách jsou dokončeny a je už tedy možné pozvat kominíka kvůli 

úpravě komína, aby tam nezatékalo. Jako předseda finančního výboru požádal o 

termín schůzky se starostou a s finančním výborem. Závěrem tlumočil dotaz V. 

L. v jakém stavu je její žádost o opravu komunikace Chotěšiny – Chotěšinky. 

MUDr. M. Novotná – upozornila, že dolní brána u CVA bývá dost často 

otevřena, protože ji nelze dobře zavřít. Je třeba pročistit otvor v zemi, kam se 

zasouvá aretovací tyč. ZM se shodlo na pověření správce CVA, aby sjednal 
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nápravu. Dotazovala se, jak to vypadá s inventurou drobné techniky na statku 

na Netřeby, zda již proběhla. Zatím nebyla provedena. Zajistí J. Pánek. Dále se 

dotazovala na vítání občánků, které se aktuálně týká 9 dětí, zda vzhledem 

k aktuální situaci zrušit a jednotlivě děti obejít nebo uskutečnit hromadně až 

budou akce tohoto typu povoleny. Poprosila starostu hasičů, zda by mohli opět 

zajistit občerstvení při konání Staročeského jarmarku. Informovala, že bude mít 

pí. Pánková z Netřeby jubileum a dotázala se, kdo ze zastupitelů by mohl s ní jít 

blahopřát. Upozornila, že opravený hrob rudoarmejců by si zasloužil výzdobu 

trvalejšího řádu a navrhla, že by ženy na keramice vyrobily keramické květiny. 

Navrhla, aby uskladněné obrubníky u KD byly využity na opravu obrubníku 

kolem zelené plochy před bytovkou, kde místy chybí. Dále upozornila na 

špatný stav cesty na Naučené stezce. Je třeba zjistit, kdo cestu ničí a požádat ho 

o opravu.     

 

Dne 6.5.2021: 
 

ZM schválilo: 

• cenovou nabídku společnosti Jafis s.r.o., Litomyšl na odborný technický 

dozor investora v částce 133.100 Kč s DPH a na výkon koordinátora 

bezpečnosti a ochrany zdraví při práci na stavbě včetně vypracování 

BOZP plánu v částce celkem 38.720 Kč s DPH v rámci Akce 

„Modernizace ZŠ České Heřmanice“. ZM pověřilo starostu podepsat 

příkazní smlouvy. 

• cenovou nabídku Ing. L. Barvínka, Projektová činnost ve výstavbě, Ústí 

nad Orlicí na vykonávání autorského dozoru v rámci akce „Modernizace 

ZŠ České Heřmanice“ ve výši 26.500 Kč vč. dopravy. ZM pověřilo 

starostu podepsat smlouvu. 

• dodatek č.1 ke smlouvě o dílo k akci „Modernizace ZŠ České 

Heřmanice“ mezi městysem a společností STAVITELSTVÍ-TRUNEC 

s.r.o., Vysoké Mýto, kterým se mění termín zahájení realizace stavby 

z 1.6.2021 na květen 2021. 

• dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo se společností RUNEX – running & 

exercise s.r.o., Hněvotín, kterým se mění doba plnění. Termín předání 

hotového díla se nově stanovuje na 30. 6. 2021. 

• aktualizovaný text zadávací dokumentace k výběrovému řízení na akci 

„Obecní dům v Českých Heřmanicích“, kterým došlo k úpravě profesní 

způsobilosti a nově byla přidána technická a ekonomická kvalifikace. 

• text zadávací dokumentace k výběrovému řízení na akci „Výměna zdroje 

tepla v kulturním domě č.p. 120 v Českých Heřmanicích“. 

• nabídku D. Šruta České Heřmanice na zemní práce na úpravě povrchu na 

části pozemku č. 1193/1 v k.ú. České Heřmanice před č.p. 66 ve výši do 
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12.000 Kč včetně DPH bez asfaltového recyklátu. Vlastník č.p. 66 uhradí 

odvodňovací žlab z místní komunikace a umožní toto odvodnění svést do 

své dešťové kanalizace u domu. 

• kupní smlouvu mezi městysem a L. Papežem, Chotěšiny 20, Vysoké Mýto 

na prodej pozemku městyse č. 295/2 (7 m2) v k.ú. Chotěšiny za 210 Kč a 

dále uhradí městysi 2.000 Kč za poplatek za řízení o povolení vkladu 

práva do KN a 800 Kč za podíl na nákladech spojených se sepisem kupní 

smlouvy. 

• Darovací smlouvu na bezplatný převod pozemku městyse p. č. 1193/56, 

1242/5 a 1326/31 v k.ú. České Heřmanice do vlastnictví Pardubického 

kraje, Pardubice z důvodu veřejného zájmu a zajištění dopravní 

obslužnosti. 

• finanční dar na činnost ve výši 5.555 Kč pro Záchrannou stanici Pasíčka, 

Bor u Skutče. 

• změnu funkčního využití u zastavitelné plochy ozn. Z16 na části p.č. 

346/1, části p.č. 1215/2, části p.č.  4027, p.č.  4026, p.č.  4028 a část p.č.  

4030 v k.ú. České Heřmanice z plochy „Občanského vybavení – veřejná 

infrastruktura – OV“ na plochu s funkčním využitím „Bydlení v 

rodinných domech – venkovské – BV“. Výměra 2.692 m2.  

• změnu funkčního využití na parcelách p.č. 4006, p.č. 4007, p.č. 4008, p.č. 

4009, p.č. 4013, část p.č. 4003, p.č. 4004 a část p.č. 4005, p.č. 4010, p.č 

4014 a p.č. 4547 v k.ú. České Heřmanice s funkčním využitím „Plochy 

zemědělské – NZ“ na plochu zastavitelnou s funkčním využitím „Bydlení 

v rodinných domech – venkovské – BV“. Výměra 23.724 m2.  

• změnu funkčního využití na parcelách p.č. 2016 k.ú. Chotěšiny s 

funkčním využitím „Plochy smíšené nezastavěného území - NSZ“ a 

plochu zastavitelnou s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech 

– venkovské - BV“. Výměra 1.713 m2.  

• změnu funkčního využití na parcelách p.č. 618, st. p.č. 1339, p.č. 633/3, 

část p.č. 632, část p.č. 4440, p.č. 633/2 a p.č. 633/6 k.ú. České Heřmanice 

s funkčním využitím „Plochy smíšené nezastavěného území – NSZ“ a 

plochu zastavitelnou s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech 

– venkovské – BV“. Výměra 7.900 m2. 

• změnu funkčního využití na části zastavitelné plochy ozn. Z6 na části p.č. 

4326, p.č. 587/3 a části p.č. 593/3 v k.ú. České Heřmanice místní část 

Borová z plochy s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech – 

venkovské – BV“ na plochu s funkčním využitím „Plochy dopravní 

infrastruktury – silniční – DS“. Výměra 570 m2.  

• zrušení zastavitelných ploch ozn. Z5/BV a části Z6/BV k.ú. České 

Heřmanice místní část Borová na p.č. 1310/1, p.č. 4315, p.č. 4314, p.č. 
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4319, p.č. 4318, p.č. 4322, p.č. 4321, část na p.č. 4326, p.č. 4328, a p.č. 

4325 s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech – venkovské – 

BV“ převedení na funkční využití „Plochy zeleně soukromé vyhrazené – 

ZS“. Výměra cca 11.502 m2. 

• zrušení plochy přestavby ozn. P1/BV na p.č. 2002, p.č.273/15, p.č. 273/16 

k.ú. Chotěšiny s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech – 

venkovské – BV“ na funkční využití „Plochy nezastavěné zemědělské – 

NZ“. Výměra 1.618 m2.  

• zrušení plochy přestavby ozn. P6/BV na p.č. 509, p.č. 512, p.č. 1309/2 

k.ú. České Heřmanice místní část Borová s funkčním využitím „Bydlení v 

rodinných domech – venkovské – BV“ na funkční využití „Plochy 

nezastavěné zemědělské – NZ“. Výměra 1.966 m2. 

• zrušení plochy přestavby ozn. P7/BV na p.č. 521/2 k.ú. České Heřmanice 

místní část Borová s funkčním využitím „Bydlení v rodinných domech – 

venkovské – BV“ na funkční využití „Plochy zeleně soukromé vyhrazené 

– ZS“. Výměra 952 m2.  

• zrušení části zastavitelné plochy ozn. Z8/BV k.ú. České Heřmanice místní 

část Netřeby na p.č. 966/4, p.č. 968/2, p.č. 1076/4 a p.č. 980/2 s funkčním 

využitím „Bydlení v rodinných domech – venkovské – BV“ na funkční 

využití „Plochy smíšené nezastavěného území – NSZ“. Výměra 

6.020 m2.  

• zrušení zastavitelné plochy ozn. Z4/VD k.ú. České Heřmanice na částech 

p.č. p.č. 4067, p.č. 4070, p.č. 4069 s funkčním využitím „Plochy výroby a 

skladování drobná řemeslná výroba – VD“ na funkční využití „Plochy 

nezastavěné zemědělské – NZ“. Výměra 7.834 m2. 

• změnu funkčního využití na parcely p.č. 78, p.č. 781/2 p.č. 74/1 a p.č. 

775/2 k.ú. České Heřmanice s funkčním využitím „Plochy zeleně 

ochranné a izolační – ZO“ na plochu zastavitelnou s funkčním využitím 

„Bydlení v rodinných domech – venkovské – BV“. Výměra 3.826 m2.  

• změnu funkčního využití na parcely p.č.409/2 a p.č. 409/4 k.ú. České 

Heřmanice s funkčním využitím „Plochy smíšené nezastavěného území – 

NSZ“ na plochu s funkčním využitím „Plochy zeleně soukromé 

vyhrazené – ZS“. Výměra 5.664 m2.  

• změnu funkčního využití na parcely p.č. 414/1 a st. p.č. 182 k.ú. České 

Heřmanice s funkčním využitím „Plochy smíšené nezastavěného území – 

NSZ“ na plochu s funkčním využitím „Plochy bydlení v rodinných 

domech – venkovské – BV“. Výměra 5.664 m2.  

• změnu funkčního využití na parcely p.č. 4298 k.ú. České Heřmanice s 

funkčním využitím „Plochy smíšené nezastavěného území – NSZ“ na 
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plochu s funkčním využitím „Plochy bydlení v rodinných domech – 

venkovské – BV“. Výměra 7.946 m2.  
 

ZM souhlasilo: 

• s uzavřeným Dodatkem č. 3 ke Smlouvě o nájmu bytu č. 4 v domě čp. 75 

v Českých Heřmanicích ze dne 6.5.2015 mezi městysem České 

Heřmanice a A. Juřicovou, České Heřmanice 75, kterým se nájemní 

poměr sjednává na dobu určitou od 1.5.2021 do 30.4.2023.  
 

ZM jednalo: 

• o dvou nabídkách na dodávku sekčních vrat do hasičské zbrojnice v 

Netřeby. Po setkání na místě se ZM shodlo na možnosti vnitřních 

stavebních úprav pro umístění přívěsného vozíku. Bude požádán T. 

Jeřábek na posouzení. 

• opětovně o žádosti M.Č., Choceň o koupi pozemku č. 486 v k.ú. České 

Heřmanice. Po zhlédnutí na místě ZM doporučuje prozatím pozemek 

ponechat ve vlastnictví městyse. 

• o žádosti P. H., Žamberk o koupi části pozemku č. 263/1 v k.ú. České 

Heřmanice. ZM pověřuje starostu jednat s žadatelem ohledně podmínek 

prodeje – 15 Kč/m2, žadatel uhradí 2.000 Kč za poplatek za řízení o 

povolení vkladu práva do KN a dále uhradí náklady na vyhotovení 

geometrického plánu a kupní smlouvy. 

• opětovně o žádosti B. C. o koupi pozemku č. 21/4 v k.ú. Chotěšiny. Po 

schůzce na místě se ZM shodlo prozatím tento pozemek ponechat ve 

vlastnictví městyse. ZM navrhuje prodloužení nájmu na další 3 roky na 

základě předchozí žádosti. Dále bylo ZM navrženo od r. 2022 navýšit 

ceny při pronájmu pozemků městyse. 

• o vyhotovené kupní smlouvě mezi městysem a manželi H., Netřeby na 

pozemek č. 897/1 v k.ú. České Heřmanice. Smlouva nebude podepsána, 

protože vlastníci pozemku od prodeje odstoupili. 

• o nabídce na promítání letního kina v Českých Heřmanicích. ZM se 

většinově shodlo nabídku nevyužít. 

• opětovně o žádosti P. J. o směně jeho pozemku č. 1326/17 s částí 

pozemku městyse č. 1193/1 v k.ú. České Heřmanice, tak aby došlo k 

zarovnání pozemku žadatele s možností obnovení předzahrádky před č.p. 

66, která u domu v minulosti byla. ZM si stanovilo podmínky směny, že 

žadatel uhradí náklady na vyhotovení geometrického plánu a dále se bude 

podílet polovinou za poplatek za řízení o povolení vkladu práva do KN a 

za vyhotovení směnné smlouvy. Dále bude povinná účast zastupitele při 

vyměřování požadované části pozemku č. 1193/1.  
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ZM vzalo na vědomí: 

• předloženou podepsanou pracovní smlouvu s L. Vackovou, České 

Heřmanice na pozici technický pracovník městyse. 

• Rozpočtové opatření č. 1/2021. Rozpočtovým opatřením dojde v souladu 

s ustanovením §16 zákona č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 

územních rozpočtů, k přesunu rozpočtových prostředků, aniž se změní 

celkový objem rozpočtu.   
 

Diskuze: 

Místostarosta předal informaci od starosty uspořádat pracovní zastupitelstvo 

ohledně studie klidové zóny „Heřmanka“ a ohledně aktualizace studie přístavby 

úřadu městyse u budovy fary. Budou pozváni architekti na 20.5. od 18 hod. 

Dále informoval, že vývěsku u Konzumu odstraní zaměstnanci městyse, oprava 

střechy nad bytem č. 3 na ÚM by se měla uskutečnit do konce května a výměnu 

rolet v tomto bytě provede L. Částek. Dále bude uskutečněna schůzka starosty 

s vedoucím cestmistrovství SÚS Ústí nad Orlicí kvůli opravě silnice Chotěšiny 

– Chotěšinky a ujíždícímu tarasu u čp 23 v Českých Heřmanicích. ZM navrhuje 

ještě posoudit opravu silnice od Sloupnice na Netřeby a k Evangelickému 

hřbitovu. Ing. J. Lichtenberk informoval, že se zpracovává projekt zpevněných 

ploch a chodníků na obou hřbitovech a že J. Šplíchal převzal knihu servisních 

zásahů na Iveco a Dieci. Dále se dotazoval na školení ohledně práce s 

defibrilátorem a první pomoci. J. Marcal představil zmapování kontejnerových 

míst a jejich možného ozelenění – bude konzultováno s V. Kopeckým. Návrh 

úpravy kontejnerového místa v Chotěšinách dodají místní spoluobčané na 

pracovní zastupitelstvo. Dále se dotazoval na možnou likvidaci klestu 

v Chotěšinském lese – pouze pálení pod kontrolou hasičů. Na závěr informoval 

o přípravě žádosti o dotaci pro JSDHO. J. Pánek navrhl podat jednotnou žádost 

pro obě Jednotky sboru dobrovolných hasičů a dotazoval se na poničený stav 

vozovky z Netřeby k Horkám – bude zpracováno posouzení na možné snížení 

tonáže projíždějících vozidel. Na závěr se zeptal, jestli bude dodán mixer do 

hasičské zbrojnice na Netřeby, který byl vyřazen z inventury Naší hospůdky – J. 

Marcal prověří. Místostarosta upozornil na to, aby byly velkoobjemové 

kontejnery označeny informacemi o tom, jaký materiál se v nich třídí. Dále by 

rád prověřil výstavbu Z-Boxu od Zásilkovny, opravu plakátnice a kontrolu lesa 

na Podšvábě a v Českých Heřmanicích u cesty ke Kajzrlíku – bude osloven J. 

Fendrych. MUDr. M. Novotná se dotazovala na náklady za odvoz sutě od p. 

Křepelky – předat zastupitelům a dále by ráda informovala místní spolky 

ohledně vytříděnosti odpadů.                

 

                                                                                                                        - pl – 
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Koupím gramofonové desky do své archivní sbírky. 

Nesbírám vážnou hudbu, lidovky ani dechovky. 

Platba ihned v hotovosti. 

Děkuji za nabídky na tel.: 724 22 92 92 nebo na e-mail_ 

Fiat1955@seznam.cz 


